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We all have a relationship with money.  

 
My relationship with money is impacting my relationship with God.  
 
 
“No one can serve two masters, for either he will hate the one and love the other, or 
he will be devoted to the one and despise the other. You cannot serve God and 
money.”   Matthew 6:24 (ESV) 
 
 
1.  Trust God as the Great __________________.  (Matthew 25:15,19)  
 
“So don’t be misled, my dear brothers and sisters. Whatever is good and perfect is 
a gift coming down to us from God our Father, who created all the lights in the 
heavens.” James 1:16–17a (NLT) 
 
“The earth is the Lᴏʀᴅ’s, and everything in it. The world and all its people belong to 
him. For he laid the earth’s foundation on the seas and built it on the ocean depths.”
 Psalm 24:1–2 (NLT)  
 
“For all the animals of the forest are mine, and I own the cattle on a thousand hills. I 
know every bird on the mountains, and all the animals of the field are mine.” 
  Psalm 50:10–11 (NLT) 
 

• God expects a ____________________ on his investment.   
 
 
2.  Train myself to be a good _________________.  (Matthew 25:16-19)  
 
“Precious treasure and oil are in a wise man’s dwelling, but a foolish man devours 
it.”   Proverbs 21:20 (ESV)  
 
“Good planning and hard work lead to prosperity, but hasty shortcuts lead to 
poverty.”  Proverbs 21:5 (NLT)  
 
“Trust in your money and down you go! But the godly flourish like leaves in spring.” 
  Proverbs 11:28 (NLT)  
 

• If you were hiring a money manager, would you hire you? 
 

3.  Treat money as a _________________ tool.  (Matthew 25:16-25)  
 
“The name of the Lᴏʀᴅ is a strong fortress; the godly run to him and are safe. The 
rich think of their wealth as a strong defense; they imagine it to be a high wall of 
safety.”  Proverbs 18:10–11 (NLT)  
 

• Money is an _________________ tool!  
 
 

 
 
 
The 10 / 10 / 80 Plan:  
 

• 10 – Give Back to God.  
 

• 10 – Save for the Future.  
 

• 80 – Live on Today.  
 
 
“The earnings of the godly enhance their lives, but evil people squander their 
money on sin.” Proverbs 10:16 (NLT) 
 
 

 

To get a FREE copy of e-book “Money Habits: Four Ways 
to Win Financially”, or to take the 90-Day Trust Challenge, 
scan the QR code. 

 
 

1. Owner  2. return  3. steward  4. helpful  5. amoral 
 



 

 

 

3.  把金錢當作一種___________________的工具 （馬太福音 25:16-25） 
 
「上主的名是堅固的堡壘，義人投靠他便有平安。富人以財富為堅固的保障，以為
那是安穩的高牆。」  箴言 18:10-11 (新普及譯本) 
 

• 金錢是___________________的工具 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
「10 / 10 / 80計劃」 
 

• 首個 10%：奉獻給上帝 
 

• 第二個 10%：用於未來 
 

• 80%：用於今天的生活 
 
 
「義人所賺的能改善生活，惡人的錢卻揮霍在罪惡的事上。」 
  箴言 10:16 (新普及譯本) 
 

 

免費獲得電子書《金錢習慣：四大理財致勝之道》，或 
參與「90日信心挑戰」，請掃描二維碼 

 
1. 主人  2. 回報  3. 管家  4. 有用  5. 沒有德性 

 

定義我與金錢的關係 
信心轉託（二） 

胡安迪牧師 
2023 年 6 月 3–4 日 

 
 
我們都與金錢建立關係 
 
我與金錢的關係，最終會影響我與上帝的關係 
 
 
「沒有人能服侍兩個主人，不是恨這個，愛那個，就是忠於這個，輕視那個。你們
不能既服侍上帝，又服侍金錢。」  馬太福音 6:24 (新普及譯本) 
 
 
1.  視上帝為偉大的_________________ （馬太福音 25:15, 19） 
 
「我親愛的弟兄姊妹，不要被人誤導了。 一切美善和完全都是從我們的父上帝那裏
賜下來的，天上的眾光都是他創造的。」  雅各書 1:16-17上 (新普及譯本) 
 
「大地和地上的一切，都屬於上主。世界和世上的萬民，都屬於他。是他把大地奠
基在海上，把地的根基建立在深海之上。」  詩篇 24:1-2 (新普及譯本) 
 
「因為森林中的百獸都是我的，羣山上的牲畜也是我的。我認識山嶺上的百鳥，野
外的走獸都是我的。」 詩篇 50:10-11 (新普及譯本) 
 

• 上帝希望祂的投資能得到_________________ 
 
 
2.  要訓練自己成為好_________________ （馬太福音 25:16-19） 
 
「智慧人家中積蓄寶物膏油，愚昧人隨得來隨吞下。」  箴言 21:20 (和合本) 
 
「周詳計劃、勤奮工作，使人富足；草率行事、專走捷徑，使人貧窮。」  
  箴言 21:5 (新普及譯本) 
 
「倚仗自己錢財的，必致衰敗！義人卻要發旺如春天的葉子。」  
  箴言 11:28 (新普及譯本) 
 

• 若要聘請一個理財經理，你會聘用自己嗎？ 
 
 


